
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-10/2010 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 14.9.2010 ve 13 hod 
 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Zaměstnanecká komora: Baláš,Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Velenský, Zahálka 
Studentská komora : Holický, Hradečná, Severýn, Vokoun 
Omluveni: Pokorná (z), Vomáčko (z),Moravec (s), Šorm (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Miler, Kovář, Fořter, Fiala, Gryc 
 

Průběh jednání: 

1. Jednání zahájila paní předsedkyně Kohlíková  a navrhla změnu v programu, kdy 

vzhledem časové zaneprázdněnosti pana proděkana Milera by bod 5 jednání 

„Podmínky přijímacího řízení pro rok 21011/2012“ byl přesunut před bod 4 

„Vystoupení pan děkana“. Hlasování (14 – 0 -0 ). Změna v programu byla schválena. 

Dále bylo provedeno hlasování o schválení programu schůze. Hlasování (14 - 0 -0 ). 

Program zasedání byl schválen. 

 

2. Schvalování zápisů z jednání řádného zasedání ze dne 22.6.2010, hlasování (14 - 0 -0) 

a z mimořádného zasedání ze dne 22.6.2010, hlasování (14 - 0 – 0). Oba zápisy byly 

schváleny. 

 

3. Předsedkyně senátu Kohlíková přednesla zprávu, že během letních prázdnin nebyl na 

předsednictvo podán žádný podnět, který by byl řešen. 

 

4. Bod jednání „Podmínky přijímacího řízení pro rok 21011/2012“ přednesl proděkan 

Miler. Vysvětlil základní snahu o sjednocení struktur podmínek přijetí, modifikaci 

podmínek zkoušky z cizího jazyka. Objasnil situaci ohledně návrhu pro zvýhodnění 

kmenových studentů a zabránění vstupu studentů z nesouvisejících oborů. Vysvětlil, 

že tyto návrhy byly z legislativních důvodů zamítnuty a byly proto do návrhu 

zapracovány specifikace pro podmínky přijetí. S uvedeným materiálem se Studijní 



komise AS FTVS UK seznámila a aktivně se podílela na úpravách. V následné diskuzi 

vystoupil Hojka a potvrdil, že připomínky vzešlé ze Studijní komise AS FTVS UK 

byly do dokumentu zapracovány a dokument je z jejich strany připraven ke schválení. 

Dále vystoupil Janák s dotazem, jek se uvedený dokument týká zahraničních studentů. 

Proděkan Miler vysvětlil, že zahraniční studenti absolvují pohovor a nikoliv přijímací 

řízení. Dál Velenský upozornil, že v materiálu se objevuje pasáž, že „..navazující 

magisterské studium …. připravuje trenéry s nejvyšší kvalifikací“, což nemusí být 

vždy v soulady s jednotlivými sportovními svazy (musí mít napřed absolvované Bc. 

studium). Tato informace by mohla být pro uchazeče matoucí.Byl podán pozměňovací 

návrh: na str. 11, 12, 13, 14 se vypustí za slovy „trenéry a metodiky“ slova „s nejvyšší 

kvalifikací“. Hlasování (7 - 5 – 0) – pozměňovací návrh byl přijat. Hlasování o 

dokumentu „Podmínky přijímacího řízení pro rok 21011/2012“. Hlasování (15 - 0 - 0)  

Usnesení: AS FTVS UK schválil dokument „Podmínky přijímacího řízení pro rok 

21011/2012“. 

 

5. Vstoupení pana děkana 

Během léta byl vybrán a následně jmenován nový tajemník fakulty. Výběrového řízení 

se zúčastnilo 7 uchazečů, z toho byly 2 vyřazeni před závěrečným výběrem. Výběrová 

komise pracovala ve složení (Karger, Jelen, Bílý, Kovář, Kubíček). Vybrán a následně 

jmenován děkanem od 1.9.2010 byl ing. Fořter. Pan děkan představil dokument 

sestavený proděkanem Kovářem a vedením fakulty o stavu provozu FTVS UK a 

změnách realizovaných během léta 2010. Základní myšlenkou reorganizace je jiný styl 

řízení. Nejprve byla představena analýza současného stavu: Stav po převzetí: Nereálné 

plány, špatné rozvržení financí – neschopnost rozlišit investice a reinvestice, špatný 

poměr služby – materiál. Špatná práce s prioritami, nízká znalost legislativy, 

neefektivnost práce, špatná komunikace s pracovišti, nevhodné složení pracovníků 

údržby, neefektivní a drahý úklid, nevyužití volných pracovních kapacit (kustodi, 

vrátní), nepořádek v administrativě, neznalost v oblasti investic. 

Dále byl představen plán a realizace oprav objektu Veleslavín: malování hlavního 

schodiště (doplněno o nátěr zábradlí, prodlouženo do 3. patra, nové osvětlení), 

malování zadních schodišť bloků A,B,C, Malování traktu u studijního oddělení, nová 

forma šatny – skřínky naproti vrátnici (šatna s obsluhou bude jen na akce), vyklizení 

výklenků u provozního oddělení a ekonomického oddělení jako součást tvorby 

volných zón, vyklizení archivního skladu ve 3.p., nákupy ledniček na kolej 



(předpokládaná úspora energií 300.000,- Kč), nákup nových postelí na kolej jako 

součást obnovy kolejí, oprava vzduchotechniky v kongresovém sále, definitivní 

zprovoznění „Flum“ (kolaudace, hygiena, instalace software a kamer. Další oblastí byl 

FRIM: instalace elektronických vrátných na hospodářskou vrátnici, automatické 

zavlažování na vrhačské ploše, nový skútr na středisko Mulda, posílení elektrorozvodů 

na koleji (4 nové zásuvky na každý pokoj). Další oblastí bylo financování 

z rozvojových projektů a grantů: vstupy do poslucháren na učitelské karty (zrušení 

klíčů), unifikace a stejná výpočetní technika a elektronika do poslucháren a učeben, 

nové počítače v knihovně (studovně). Co se nezvládlo byla rekonstrukce sociálních 

zařízení na koleji a v hlavní budově. Další oblastí byly služby: nová úklidová firma 

INEX – zvýšení plochy o 30% a snížení ceny o 8 % (koordinátor Panská). Je nova 

možnost tisku a kopírování na děkanátu (vlastní klíče od místnosti, není závislá na 

obsluze) instalace přes CI a provoz hrazen z rozpočtu děkanátu. Během léta proběhla 

změna dislokace firma FALON a byly provedeny dohody s novými nájemci. 

Personální oblast: odešlo Kraft a vedoucím provozního oddělení byla dočasně 

jmenována Panská. Očekávané úspory: 2 osoby šatna, 2 vrátní z hospodářské vrátnice, 

5-7 uklízeček, 2 kustodi, 1 osoba kontroly úklidu, 1 osoba administrativa (provozní 

oddělení 14 osob – úspora 2,5 mil). Plán pro podzim 2010: Spisovna (stěhování začalo 

6.9.2010), spuštění kamerového systému, květinová výzdoba, úprava keřů a stromů 

(odlesnění areálu), nábytek pro kanceláře, rekonstrukce sociálních zařízení v hlavní 

budově (případně i kolej), rekonstrukce střediska Mulda, průběžná renovace velkých 

dřevěných dveří do chodeb, vyklizení výklenku v hlavní budově ve 2. patře, třídění 

odpadu. Nutné investice: Hromosvody –nutná ochrana majetku – 1 mil. Kč (není 

prokázáno, zda-li byl hromosvod instalován, i když byl uhrazen, nebo zda-li byl 

zcizen), vstup do hlavní budovy (vyplývá z energetického auditu 600 tis.), energetický 

průkaz (200 tis. Kč). Úkoly pro rok 2010: zcela jinak naplánovat rozpočet Provozního 

oddělení, který musí vycházet z potřeb fakulty a nikoliv jen přepisovat číslo 

z minulých let. 

V následují části proběhla diskuze k vystoupení pana děkana: dotaz Čechovská, zda-li 

se počítá s rekonstrukcí sociálních zařízení na blocích B a C. Pan děkan vysvětlil, že 

tam je to svázané s potřebou kompletní rekonstrukce celých bloků. Investice 

stavebního charakteru budou v následujících letech směřovány do střediska Stráž. 

Proděkan Kovář doplnil, že je snaha o drobné investice pro každý rok v řádech 

jednotek milionů Kč. Pan děkan uvedl, že ideovým záměrem stavby nové polyfunkční 



haly je vznik výzkumného centra jako součásti haly. Janák upozornil a doporučil na 

potřebu konzultací s konkrétními osobami aby tyto plány byly v souladu se zájma a 

potřebami pracovišť. Panská podala dotaz na možnost umístění skříněk pro studenty 

v chodbách především u praktických kateder, kdy jsou studenti v tíživé situaci, kam si 

mají své věci odložit. Pan děkan tento návrh připustil a pokusí se s vedením o 

realizaci. Proděkan Kovář doplnil, že snahou vedení je vyklidit volné prostory v 

budově, kde by vznikala místa pro studenty, ale bylo by dobré zapojit do akce 

studenty, kteří by se mohli o uvedené prostory starat.Předsedkyně Kohlíková navrhla 

uvedené podněty předat na senátní Komisi pro rozvoj a kooperovat s vedeném fakulty. 

Student Vokoun položil dotaz, zda-li by bylo možné zajistit skříňky pro studenty na 

celý školní rok a studentka Hradečná  navrhla, bay skříňky byly modifikovány 

velikostně tak, aby se do nich vešly všechny potřebné věci. 

 

6. Provozní a správní režie: 

Předsedkyně senátu Kohlíková požádal o vyjádření Ekonomicou komisi AS FTVS 

UK. Člen komise Zahálka přednesl závěry ze zasedání komise, kdy komise vyjádřila 

s výpočtem a stanovením provozní a správní režie na rok 2010 souhlas a doporučila 

plénu AS FTVS UK k přijetí. V diskuzi vystoupila Čechovská s dotazem, jak budou 

zatíženy obchodní případy realizované mimo areál FTVS UK. Bylo odpovězeno, že 

tyto obchodní případy jsou a budou zatěžovány pouze režií správní. Hlasování o 

stanovení provozní a správní režie (15 – 0 – 0) 

Usnesení: AS FTVS UK vyjádřil souhlas s výší provozní a správní režie pro rok 2010. 

 

7. Věcné břemeno: 

Předsedkyně AS FTVS UK předložila plénu materiál o zřízení věcného břemene 

související s umístěním plynovodu v katastru objektu Veleslavín. Ekonomická komise 

vyjádřila kladné stanovisko k uvedenému materiálu. Hlasování (15-0-0). 

Usnesení: AS FTVS UK vyjádřil souhlas s „Žádostí o souhlas s umístěním plynovodu 

STL na pozemku parc. Č. 302/5 k.ú. 302/5 k.ú. Veleslavín v rámci stavby „Obchodně 

– administrativní centrum Vokovice“ při ulici Evropská Praha 6“. 

Předsedkyně AS FTVS UK předložila plénu materiál o zřízení věcného břemene 

spojeného s umístěním elektrických zařízení(kabelová skříň, kabelový pilíř, sloup pro 

vedení NN, 30m venkovní vedení NN, 130 m kabelové vedení NN) na pozemku 

střediska Stráž. ve formě „Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení práva odpovídajícího 



věcnému břemenu 4910173/2“. Hlasování (15-0-0) 

Usnesení: AS FTVS UK vyjádřil souhlas s dokumentem „Smlouva o smlouvě 

budoucí o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 4910173/2“. 

 

8. Soubor vnitřních předpisů – Informace o stavu schvalování materiálů předložených 

AS 15.2008 předložil předseda legislativní komise Kaplan a informoval o průběhu 

jednání a konzultací s místopředsedou AS UK (Stašou). Úkol trvá. 

 

9. Hospodaření UK FTVS v období leden – červen 2010 (vedení fakulty). V úvodu 

vystoupení o předložení hospodaření vystoupil pan děkan se vsuvkou, kterou opomněl 

při svém bodu programu a informoval přítomné a organizaci společných úterních 

odpolední, kdy byla systémově vyblokována výuka od 13 hod a v té době bude 

probíhat doškolování pracovníků zaměřené na vědeckou a odbornou činnost, jako 

např., jak psát diplomovou práci, jak publikovat apod. Další úterky budou zaměřena 

na aktivní pohybovou činnost např. Praktické katedry budou mít povinnost připravit 

sportovně pohybovou činnost pro zaměstnance. Vlastní zprávu předložila p. 

Kadlecová. V diskuzi vystoupila Čechovská s připomínkou jak je realizováno čerpání 

kateder, když nebyly stanoveny jednotlivé limity. Odpovídal Fiala, že jednotlivé 

nároky kateder byly individuálně zkoumány a byly pořizovány jen věci podle potřeb. 

Janák upozornil, že formulace o rozdělování podle potřeb připomíná praktiky 

minulého režimu a že je zapotřebí připravit čerpání podle jasné koncepce (podle 

studentů, podle náročnosti apod.). Zahálka upozornil, že procentuální vyjádření 

kateder a pracovišť je nelogickým ukazatelem, protože pokud není stanoven limit, 

nelze ho ani procentuálně vyjádřit. Janák se vyjádřil, že vedení připraví variantní 

řešení limitů kateder vzhledem k nákladům a výnosům kateder a vzhledem ke 

studentům. Dále děkan upozornil, ž velkým problémem jsou mzdové náklady kateder, 

nelze jasně stanovit přesný termín přípravy podkladů, ale rád by to předložil v období 

listopad-prosinec 2010. Děkan chce vytvořit pravidla pro všechny, které budou lehce 

kontrolovatelné a objektivní. Jelen upozornil, že rozpočet na příští rok se takto 

nestihne a pokud by byl kalkulován celkově, může být odhadovaná částka 600 - 700 

tis včetně mezd na katedry málo a zda-li se bude navyšovat a to zejména v souvislosti 

s evidencí požadavků, která je v současné době neúplná – neodpovídá skutečnosti za 

poslední tři i více let. Proděkan Kovář odpověděl, že není záměrem přenášet veškerou 

zodpovědnost a administrativu na jednotlivé katedry. Děkan upozornil, že není dobré 



změnu systému oddalovat, ale je zapotřebí začít co nejdříve. Součástí toho bude i 

evaluace co se učí na katedrách a jak se učí na katedrách. Předsedkyně AS FTVS UK 

upozornila v závěru diskuze,že při přípravě nového rozpočtu je potřeba zohlednit 

připomínky a podněty a spolupracovat. Hlasování o předloženém čerpání (10-0-5). 

Usnesení: AS FTVS UK souhlasí s předloženým dokumentem „Hospodaření UK 

FTVS v období leden – červen 2010“. 

Bylo navrženo vytvořit užší spolupráci při přípravě rozpočtu mezi AS FTVS UK a 

vedením fakulty. Hlasování (15-0-0). 

Usnesení: Ekonomická komise AS FTVS UK bude spolupracovat s vedením fakulty a 

s Ekonomickou komisí fakulty a bude se podílet na přípravách pravidel a metodiky 

rozpočtu pro rok 2011. 

 

10. Organizační řád (vedení fakulty) 

V úvodu vystoupil pan děkan a informoval, že proběhlo několik jednání jak se 

zástupci pracovišť, tak s vedením AS FTVS a předsedy komisí. Při setkání byly 

některé věci vyjasněny a došlo se k určitému sblížení názorů. Zásadní rozpor stále 

spočívá v názoru vedení fakulty na vytvoření „Výzkumného centra“, kdy se 

nepodařilo nají shodu. Děkan nevidí další možnost nalézt shodu a celý problém bude 

muset rozhodovat AS FTVS UK. V diskuzi vystoupil Zahálka a potvrdil snahu vedení 

i zástupců laboratoří o nalezení konsensu. Uvedl, že není problém uvedená pracoviště 

deklarovat jako badatelsko-pedagogická, ale že trvá názor na zachování obou činností 

na uvedených pracovištích s tím, že je nezbytné zachovávat mezi výukou a 

badatelskou činností úzkou vazbu. Pan děkan upozornil, že z hlediska výukové 

činnosti pracoviště plní kritéria v jednom případě na 70% a druhém případě na 30%. 

Stejně tak je nezbytné zvýšit publikační činnost, která bude pro fakultu v následujících 

letech zásadní. Děkan uvedl několik argumentů z dokumentu, který zaslal vedoucím 

laboratoří jako zdůvodnění nutnosti reorganizace pracovišť do „Výzkumného centra“. 

Dále vystoupil Hojka a uvedl, že při znalosti všech argumentů již mohlo být o 

„Organizačním řádu“ hlasováno. Pan děkan uvedl, že problematiku vzniku 

„výzkumného centra“ nechá posoudit svůj poradní orgán (Komisi pro vědu a výzkum“ 

a s jejími závěry senát seznámí. Paní předsedkyně uvedla, že tento zásadní dokument 

bude projednáván dále na další schůzi. 



11. Různé: Vstoupil Horčic a přednesl materiál týkající možnosti vzniku „mateřského 

centra“ na FTVS UK. AS FTVS tyto iniciativy podporuje a doporučuje spolupráci 

mezi „Komisí pro rozvoj“ a vedením fakulty, termín 1. pol. 2011. 

 

 Zapsal: Zahálka 

 Za AS UK FTVS – předseda

 doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


